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Benedykt XVI na
audiencji ogólnej:
wierząc w Boga, jak
Abraham musimy iść
w nieznane i pod
prąd

Wiara to zaufanie Bogu na
wzór Abrahama, który
odpowiadając na powołanie
zgodził się opuścić rodzinne
strony i pójść w nieznane –
mówił Benedykt XVI na
środowej audiencji ogólnej, 23
stycznia.



25-01-2013

W swej katechezie Papież rozpoczął
rozważanie wyznania wiary. Jego
pierwsze słowa: „wierzę w Boga”
zilustrował losami Abrahama. Tak
jego katecheza została streszczona po
polsku.

„Wypowiadane przez nas «Wierzę w
Boga» to fundamentalne
stwierdzenie, które w swej głębi
wprowadza nas w tajemnicę Boga.
Poznajemy ją dzięki Biblii, przez
którą Bóg do nas ustawicznie
przemawia. List do Hebrajczyków
podkreśla, że wiara jest
fundamentem dóbr, których się
spodziewamy, dowodem
rzeczywistości, których nie widzimy
(por. Hbr 11, 1). Znamiennym tego
przykładem jest wiara patriarchy
Abrahama. Patrząc po ludzku,
zawierzył Bogu w sposób



paradoksalny. Posłuszny Jego
poleceniu opuścił rodzinną ziemię,
by szukać obiecanej. Znajdując ją,
pozostaje w niej cudzoziemcem. Ma
stać się „ojcem mnóstwa narodów”
(Rdz 17, 5), a tymczasem jego żona
Sara nie może mieć dzieci. A jednak
w duchu wiary ten sędziwy, stuletni
człowiek z pokorą oczekuje
spełnienia się Bożej obietnicy. Jego
zawierzenie zostanie nagrodzone
spełnieniem się błogosławieństwa”.

W swej katechezie Papież wyjaśnił
też, w jaki sposób historia Abrahama
może się przekładać na
doświadczenie chrześcijanina
naszych czasów.

„Wiara czyni nas pielgrzymami na
ziemi, w pełni obecnymi w świecie i
w historii, lecz dążącymi do ojczyzny
niebieskiej. Wiara w Boga czyni nas
zatem nosicielami wartości, które
często nie pokrywają się z modą i
dominującą dziś opinią. Wiara



wymaga od nas przyjęcia kryteriów i
postaw, które nie są zbieżne z
powszechną mentalnością.
Chrześcijanin nie może się lękać iść
pod prąd, aby żyć swoją wiarą –
podkreślił Ojciec Święty. – Musi się
oprzeć pokusie «dostosowania się».
W tak wielu naszych
społeczeństwach Bóg stał się
«wielkim nieobecnym», a Jego
miejsce zajęło wiele najróżniejszych
bożków, a przede wszystkim
posiadanie i «autonomiczne ego»”.

Dodajmy, że na ten aspekt katechezy
Benedykt XVI zwrócił też uwagę w
swym dzisiejszym przesłaniu za
pośrednictwem Twittera. „Wiele
fałszywych bożków pojawia się
dzisiaj. Jeśli chrześcijanie chcą
pozostać wierni, nie mogą bać się iść
pod prąd” – podkreślił Papież.

Powróćmy do audiencji. W słowie do
Polaków Benedykt XVI nawiązał do



przeżywanego obecnie Tygodnia
Modlitw o Jedność Chrześcijan.

Na zakończenie audiencji Benedykt
XVI wystosował apel o pomoc dla
ofiar powodzi w Indonezji.

„Z niepokojem śledzę informacje
napływające z Indonezji, gdzie
wielka powódź zniszczyła stolicę
tego kraju Dżakartę. Są ofiary
śmiertelne, tysiące ludzi zostało
ewakuowanych, wielkie są szkody
materialne. Ludność dotkniętą tym
kataklizmem naturalnym
zapewniam o mej bliskości i
modlitwie – powiedział Papież. –
Apeluję też o solidarność, aby
nikomu nie zabrakło niezbędnej
pomocy”.

Warto dodać, że w wyniku powodzi,
która w zeszłym tygodniu nawiedziła
stolicę Indonezji, śmierć poniosło
ponad 20 osób. Uszkodzonych zostało
ok. 100 tys. domów. 20 tys. ludzi nie
ma dachu nad głową.
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